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Yenster sluit.erriltffifi1
Onderzoek naar integriteit
agentschap
reisdocumenten

Gerard §ch*uw {DS6}. fOïO É.NP

D66, §P en naar het zich laat aanzien meer partijen willen zo spoedig mogelijk een
integriteitsonderzoek naar het Agentschap Basisadministratie Persoonsgegevens
en Reisdocumenten (BPR). Dat bleek woensdag na afloop van een
rondetafelgesprek over biometrische data in paspooÉen.

De belangrijkste aanleiding zijn de verklaringen daar van 2 deskundigen. Zij meldden
dat het BPR hen tot persona non grata had gemaakt, omdat ze te veel kritische
kanttekeningen maakten bij het biometrische paspoort.

Kritisch
Het ging om een voormalig ambtenaar die verantwoordelijk was voor een
haalbaarheidsstudie naar toepasbaarheid van biometrie op reisdocumenten, en om een
veiligheidsconsulent die bij onderzoeksinstituut TNO heeft gewerkt. Volgens de
consulent heeft het BPR zelfs gedreigd dat er geen overleg meer met TNO zou
plaatshebben, als hij daarbij betrokken zou zijn. Hij zei ook dat hij tot de orde was
geroepen door de leidster van het project Nieuwe Generatie Reisdocumenten, omdat hij
op een congres een kritisch verhaal had gehouden, 'terwijl minister Van Boxtel in de

zaalzat'.

Detective
Het rondetafelgesprek had woensdag plaats op initiatief van Gerard Schouw van D66,

die al lont rook bij het lezen van het WRR-rappport Happy Landings. 'Dat lijkt wel een

detective. lk dacht: Laten we al die mensen eens uitnodigen.' De diverse deskundigen

die aantraden, leken geen van allen erg gerust op het biometrische paspoort en de

risico's wat betrefi onder meer veiligheid en privacy. Ook de effectiviteit laat te wensen

over. Max Snijder van European Biometrics Group zei dat er in 21 procent van de

ANP -. ?0t04/11, 't5:45
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gevallen geen herkenning van het paspoort plaatsheeft, terwijl 3 procent acceptabel
werd geacht. Hij wijt de hele gang van zaken aan een combinatie van onwetendheid en ï
zeer hoge ambities. J
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Geen antwoord
SP'er Ronald van Raak en Schouw erkenden dat het paspoort door de Kamer is gejast.

De parlementariërs leken ook onwetend te worden gehouden. Ze klagen dat ze destijds

- op allerlei vragen gewoon geen antwoord kregen. 'Dat is zeer kwalijk, de Kamer moet

I Oe pro's en contra's te horen krijgen', aldus Schouw. De commissie praat volgende :.J
week met minister Piet Hein Donner van Binnenlandse Zaken. 'lk eis dan een
onderzoek. En anders kunnen we als Kamer zelf wel een ondezoek laten doen.'
Donner had ambtenaren van het BPR geen toestemming gegeven om aan het 

-rondetafelgesprek van woensdag mee te doen.
De Persgroep Publishing, Alle rechten voorbehouden.
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WOB-procedure om paspoort
Privacy First wil weten hoe het nieuwe paspoort tot stand is gekomen. Privacy First is
een stichting die zich bekommert om persoonlijke vrijheid. Ze gaan een WOB-
procedure, een zaak in het kader van de Wet Openbaarheid van Bestuur, starten om
de onderste steen boven te krijgen.Dat heeft directeur Vincent Böhre vanmiddag laten
weten. Hij was aanwezig bij een rondetafelgesprek over de pas, waaruit viel op te
maken dat het veranhroordelijke agentschap BPR geen kritiek op de plannen voor het
paspoort duldde.

Böhre zegt dat vrijwel niemand weet wat zich er de laatste jaren heeft afgespeeld bij
genoemd 'bastion' en dat zelfs de Wetenschappelijke Raad voor het Regeringsbeleid
(WRR) er onvoldoende een vinger achter kon krijgen. Hij windt zich er ook over op dat
minister Piet Hein Donner (Binnentandse Zaken) BPR-ambtenaren niet liet meedoen
aan het gesprek.

Lees verder op
http://www.spitsnieuws.nl/archives/binnenland/201 1/04/wobprocedure om paspoort.html

http ://www. spitsnieuw s.nll prifil 32699 27-2-20t2
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Onderste steen in biometrisch paspoortdossier dient hoven te
. _' .:.rtí.{i:,ui .:; komen.

l:::1. , ir 
.
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- 

vandaag vond in de Tr.veede Kamer een belangnjke buory={Urg-q-lË.r
{!,: !:qg1,l,q.!]-.§!_qq{lBqi plaats. 'lussen een dozijn betrokken
instanties, topambtenaren en experts schitterde de belangrijkste partij
echter door aÍrry.ezi gheid: het agg4ts{hiii:-.qagi34Jfuf},*j":jliij:q

l'_l-:r,_ï;*rllègqgg-y::if1",.1.t:it.EË1§C!lsus§-tilË1j- GPR). Agentschap BPR was voor de hcorzitting van
vandaag uitdrukkelijk uitgenodigd en stond reeds op de lijst van deelnemers. AÍgelopen
maandag i1:llrdlcblei-bggg:il dat minister Donner de deelname van BPR aisnog heett
tegengehouden.

Agentschap BPR r:essorteeft onder het N{inisterie van Binnenlanclse Zaken en is sinds jaar en
dag de nationale 'spin in het web' van de nieurve Paspoortwet" Onder leiding van agentschap
BPR is dit web echter dusdanig gesloten geraakt dat vrijwel niemand weet w'at zich er de
laatsle jaren heeÍï afgespeeld. Dit bracht de Wetenschappelijke Raad voor het
Regeringsbeleid (WRR) er in 2009 toe om het biometrische paspoort te betitelen als een

_tfuCt*hs.:i d,ie ryË11Éq3ti{&.e11_dtruiJe tE_i::*&U. Vervolgens slaagde cle WRR hier echter
nauwelijks in. Bii kenners van agentschap RPR wekte dit geen verbazing: het 'bastion' BPR
staat al.iaren bekend als één van de meest gesl«rten overheidorganisaties van Nederland.
Vanuit andere departementen klinken over BPR structureie klachten over gebrekkige
samenlverking en sleclrte omgang met kritiek. Dit bieek ook weer vandaag tijdens de
hoorzitting over de nieuw-e Paspoortwet, waarin drie voormalige ambtenaren verklaarden hoe
zrl na kritiek op het bioraetrische paspoort door BPR !$;i.*fí.,r?rllfA_il-{ir,nlíl_warcg_tsIii]-A1id,.

In opdracht van BPR zijn de laatste 12 jaar talloze q!§-Ëtg;gÀsn, haalbaarheidsstudies en
pilot,s over het biometrische paspoort uitgevoerd. Veel van deze studies zijn echter nooit il
gepr-rbliceerd. Tegelijkertijd duiden de openbare conclusies van deze studies veelai op een I
tlr:uralr_1.:iaLë-lï}!_qËulg jatr-8}1(}$cli!.Ë.

Door het blokkeren van de participatie van agentschap BPR aan deze hoorzitting laadt
minister Donner de verdentrting op zich clat hier iets niet klopt. Dat hier iets stinkt. Dat hier
wellioht sprake is van een heerput die zijn \,veerga niet kent. Een beerput die ten koste gaat
van het recht op privac5, van 16 milioen Nederlanders en clie tevens de veiligheid en het
imago van Nederland schaadt.

Het deksel van deze treerput moet eraf. l)aantoe dient Privacy First vanaf vandaag een
serie w*OB-verzoeken in bii alle relevante instanties in lrinnen- en buitenland. De
onderste steen in het biometrische paspcorldossier dient immers iroven te kornen.

Indien minister Donner niets te verbergen heeÍ1, hoeft hij niets te vrezen. :)

L*uk'j 'l'l,,,cr{ riit attikelï

d i ;: í:'* Ír ii r'*.,a: i'c i ifi 1À ob:!Iq1::;ijpj.ËI

l*nig,gr;ler AgIeIi

http://www.privacyfirst.nVactieslwob-procedureslitem/348-privacy-first-eist-openheid-... 18-l-2012
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'Even pauze' in debat over vingerafdruk en privacy

De opslag van vingerafdrukken voor het nieuwe paspoort wordt stopgezet. De vijÍ I'l
miljoen afdrukken die al in databanken bij gemeentes zijn opgeslagen, worden t
vernietigd. Dat heeft mínister Piet Hein Donner (Binnenlandse Zaken) de Tweede

Kamer gisteren toegezegd.

De Kamer was daarmee tevreden. Na de tegenstanders SP, D66, Groenlinks en Partij

voor de Dieren, veranderden ook de vroegere voorstanders WD' PvdA en

ChristenUnie van gedachten over de nieuwe paspoortwet, De veiligheid van de

databanken waarin de gegevens zijn opgeslagen, is niet te waarborgen. Bij een proef

hoorde een op de vijf afdrukken niet bij de persoon die ze had afgegeven.

De vingerafdruk blijft wel, in een chip, op het paspoort staan. Dit is Europees vastgelegd

om paspoortfraude tegen te gaan. Het centraal opslaan van de vingerafdrukken wordt

niet door Europa verplicht.

Minder blij was de oppositie dan ook met de plannen van Donner om de vorming van

een landelijke databank voort te zetten als de techniek verbetert. D66 noemde Donners

stopzefting daarom slechts'een pauze'. CDA is niet principieel tegen opslag, WD zegt

"niet doof te zijn voor de discussie over de toekomst". Ook de PW gaf aan niets uit te

sluiten. De landel'rjke databank moet er voor zorgen dat fraude beter is te bestreden en -*,
onder meer ambassades en de marechaussee bij de data kunnen. De oppositie ziet

hier niets in.

Verder wil Donner andere regels voor de identiteitskaart. Die hoeft geen chip met

vingerafdrukken te bevatten en dan kunnen burgers beslissen of ze die willen afstaan.

Het document blijft geldig binnen de EU.

Ook laat Donner een onafhankelijk ondezoek doen naar misstanden bij de

Basisadministratie Persoonsgegevens en Reisdocumenten (BPR). Deskundigen

beweren dat BPR informatie heefi achtergehouden.

De Persgroep Publishing. Alle rechten voorbehouden.

http://www.trouw.nlitrlarticle/prinídetail.do?paid:1&language:nl&navigationltemld:5... 2-l-2012
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Pclitieke F{erbezinning PaspcCIrtwet
loft,

Sat d* regering zleh ist op hede* doof hieid vcor *lle kritiek tegen inv*ering van gechipte bianret:"ische Be§pG{

bewijzer.r i ar:g. 20*§) er: inv*ering van de Paspooriwet {2**S) is lnrnlddels aigemeen bekend. Maar eiat Ëen rn

ambiti*us c{ubje ambtenàteil op het nrinist*rie van §inn*nlar:dse Zaken, van rfieet af aan *e i*breng i"an Ë*fur

wetenschappeiijke kritiek frustreerr**, uitslag van ondere*eken rnanipui*erd*, critiei het werken onmog*i!.|k n^:ei

parlemenï syst*matlsch *enzijdige posiiiev* inforrnatie v*srsehoteide en weigerde antwcord te geven cp :"elev

w*rd gisteren duideiijk tljd*ns ele ho*rzitting in d* Twee$e Kamer'

Woensdag 20 april 2011 vond en een hoorzitting plaats over de biometrische data in het kader van de Paspeortwet' 1--

Veertien te:. aake deskundige wetenschappers iníorrneerde hierover de Trreede Kamerleden van de Christen Unie, D6§

WD. zie lijst genodigden

Het gesprek vorrnde de oprnaat voor het debat met rninister Donner volgende l--'eek op 27 april. Öfficieel vermeldt de ag

er dan gesproken gaat wcrden erver'Normen veiligheidskenmerken biometrische gegeven§ in paspoorten en reisdocum

lmplem*ntatie van E:J-vercrdening beíeffe*de narmËn voor de veiligheidskenmetken van en blometrische gegevens rl'l

afg*gev*npsspoorÍen en reisdacumenÍen ;'$ï#4".4§ {t.d. 14 f*bruari 20'11 en 2- Víngerafdrukk-en in lUededandse rersdo

-42 d.cl. 18 rnaarÍ 2A1A

Maar de minister heeft ook nog een belofte van maanden terug in te lossen dat hij de Kamer op de hoogte zal bren$en' I
zienswijze aangaande de opstart van ORRA, de centrale Tdgsl24uurs on-line bevraagbare Centrale Rijks databank mel l\
paspoo#l Dkaart gegev*ns.

Hij zai naar verwachiing ook bevraagd v,rsrden o'r*r de invoering van nieuwe paspocrtenllD-bev*ijzen op ''i okiober aans

cngetwijfeld geconfronteerd worden met de vraag welke maatregelen hij denkt te treffen nu bliikt dat rnininraal 21Yà van

paspoortenllD-kaarten en in de datahases opsenoíïlen, biametrische Segeven§ niet correct blijken te ziin'

Agentschap Pensoonsgesevens & Reisdo*urnenten - EFR snder vuur- beerput gaat open

vast staat inmiddeis dat de speetaculaire getuigenissen van 4 deskundiger: die tijdens de haorzitting lieten weten stelse 
I

zijn tegengewerkt cioor de afdeling Agentschap Persoonsgegevens & Reisdocurnenien {BFR) van het ministerie cok aa I

komen. De Tw*ede Kamer wil dat er een diepgaand ondezoek zal worden verrieht naar de gang van zaken bij deze Dit

https://www.wijbit.nVdossier/registratie/dossier-paspoortweíitem/825-de-beerput-gaat.'. 18-t-20t2
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De hulp van de 1e kamer wordt alweer gevraagd voor de bescherming van onze privacy.
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leheiErootte

Dat de regëring zich toi op hÈden dooÍ hield voóÍ allq kíiiiek tegÉn invoering v*n EËenipte biometrischë paspoorten eíi iD-

bewtzën { eug. 28Cö) en invoering van dÉ paspoo:1v'*t i?0Cí3) íe infiiddels algafieen l-1ekend. Maàr dai eèn maÍeloos

ambitieirÈ ëhbj* ambtenaren op het ministÉrie vëir Binnènlaftdse Zaken, van #:§*i aÍ aan de inbreng van geíundee.de

wetenschepËe!íi(e kritiek frustreerde, uiislag .:an ondezóek"ïr ilian,puleerde. crilici het rJsrken onfiogelijk maaktc, *n :']el

paileiïent sysia$aiis.h eenzijdige positieve iníomratie vccíschoielde en weigerde;:fitJ/ooíd ïe geïen op releyante vra§en,

wÈrd gisierefi {iuidslijk tlidens dë hoorziliing in de ïweÈde Ka:]1ër.

Wcensdag 20 aprll 201 1 vond er een hoozitting plaats over de biometrls.he data in het kader van de PaspööÉwet.

Veeftien ter zake deskundigà wetënscheFpeís infomeerde hierover de ï\veede Kamerleden 1,an dë Christen Unie, DS6, PvdA, SP en

1rVD. zie lijst genodigden

Het gesprek vomde de opmaat vöor het debat met minister Donner volgende week op 27 apíll. 0fiiciÈel vermeidt de agenda enkel dat

er dan gesproken gaat worden oveilNoffen veiligheidskenmerken biomeirische gegevens in paspocilen ef; .eisdocumenten'. í-
lfrplenentalie van ElJ-v*rordeniag beleffende normen voor de veílieiheidskennerl,en van en biametrische gegevens ifl Coor de lidstaten

aígegeven paspooíten an reisdocumeilÍen 2576.1- 4a d.d. 1 4 februari 2A1 I eil 2- Vingerafdrukken ífr Nederiandse reisdacurÉnten |:578,Í

."t:a d d. 18 maaft 2UA

Maar de minister heeft ook nog een belofte van maandsn ierug in te lossen dat hij dè Kamer op de hoogte zal bÍengen van zi.in

zienswiize aangaande de opstart van ORRA, dÉ entiale Tdgsl24uurs onJine bevraagiiare Centraie Rijks databank met

paspcortllDkaart gegevens.

Hij ;al naar veMachting ook bevraggd \.rorden over de invoëíifig van nieuwe paspoortenllD+ewijzen op 1 oktober aanstaandè. En

ongetwijfeld geconfronieerd v/orden met de vía3g welke maatregelen hij denkt ie tre-ífen nu blijkl dat minimaal 21 % van de. ap

paspoortèn/lD-kaarten en in de databases spganömen, biomeirische gegavons niet corr€ct blijken ts zijn.

Agentschap Pe6oonsgegevens & Reisdccumenten " 8PR ender vuur- beerput saaX oFsn

Vasi staat inmiddels dat de spectàculaire getuigenisserr van 4 deskundigen die ttdens de hooEiiiirg liëtèn weten stelselmatig aciief ie

zÍn tÉgengÈweíkt door de afdeling Agentschap Perssnsgegàvefls & Reisdocumenten (BPR) van het ministerie ook aan de orde zulien

komen. Dë ïweeds Kamer wil dat er een diepgaand ondeucek ci worden venicht naaí ds gang van zaken bij deze Dienst íond de

manier waarop de opslag van biomëirische gegevens (yingerafdrukken in smbinaiie met de digitale gezichissÉn) in reisdocumenten

en digitale overheidsregisters tot stand is gekomén. LÉrer:...

Centralë oB6ieg san de baan- maar hoe?

De aecent ËanEedngen inÍormatie over het Íalen van hei he{e s},steèm van biometrischë opslag van vingerafdtukken, is zo

oveNeldigend dal discussie over het al dan niei 
'alen 

doorgaÉn van de Cenirale biomerrsche paspoo*-databank, feiteirk a! al§

achterhaald kan v/orden beschouwd. Dit blijkt los van de principièlè beearen ook nog een zocianig slecht plan. qua veiligheid en

vergÍoling van de foutmarges van biome'irische ideniiÍicatie mogelijkheden, dat een me€ÍdelhÈid van de Ty/èede Kamer op 3 ïÈ5ruè:r ai

aangaf inmiddèis tegen de Cenirale opslag te zÍn. Nu elle deskundigen er unaniem vemietigÈnd ovëi blijken te oordelen, het ondEízoèk

van de Europese Commjssie bij aantoonbare sirijdigheid met hogere iniernationale wetgeving hel eenvoudigweg kan veíbieden en

iÍdens cie hoorzitling het OM aangal geen behoeftÈ te hÉbaJen aan dè opsporingsïunctië -die de enige meeMaarde van de centralè

daiabank zou vormen - is de inhoudelijke discussie eigenlÍk 3l gesloien.

Het debat inzakë hst niet doorgaan van de invoering yan een Csntrale opsiag al dus eerdel var praktische aard zijn over hoe de

mogelrke ceniralè opsÍag definitièf uit de wet te doen veMÍderen.

Heroyesjëqinq biometísche opslag in reisdöcuHènten

Nederland is geboncien aan de:mplëmentatie van dë Euírpese Veroídening u!t 2004 om íree vingerafdrukken en eÉn digitale

gezichtsopnamë op ie slaan op de chip van de reisdotumenten. De wijze echier R€arop dit gebëurd op RËlD-öhips, die zondel dai de

dragenran hei document daar weet van heeft op afsiand uii ie lezen zijn door iedereen die oveí een uiileesappaíaai beschiki, is aafi

discussie cnderhevig. Zo dient er bij dë bestuursíechtbank van Maastricht èen rechtzaak waarb, dé eiser steli dàt hij de opsiag van zijn

biometrische gegevëns in een paspoori/lD-kaad enkel amëptabel acht als die chip zodanig vergrendeld is dd aileen hij, als eigenaar

van zijn biometrische gegevens, de sleutel heefl cm in begaalde situaties iemanC toestemming ie verienen om de gege,lens te

mntroleren.

De onvold@nde te beveillgen techniek vsrmde dooÍ de kraak van de chip van paspoorUiD-kaait en Van de versleuteling van de

gegèvens al jaren terug eefi redefi om da gebruikte techniek in hryijfei te trekken.
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Oat de PaspooÍwet zou sneuvelen, stond inmiddels wel vast-

f *i: :ii*er<Jerh*lqJ v*n ** ïrir.u;*+,rit j"l;ii::..ri iiri-i i:*gin í**r:.ii;r'i *i
aa;iEegevefi r:ici n:eer akkoorc ie g;i:ii ;'iii:i i:ri smsrnelter ';;;i
de de-centrale reisdocumenienadministraties naar de beoogde

,i J.'2+ UiJíS [rÉV, rits4ftate ar,- .: íJ t:r:i.iA,r'"

Maar na de beerput die openging tijdens de hoorzrtttng een

week eerder, kon de minister niet lanqer doorqaan met het

la!*n aÍn*r:*.t al tpll*;l r.i.'-.rrl ',i:r:!i:ri:i';jii.ji;.aiÈi: tltaitrv3Í
inmiddels wi;d en zijd bekend was geraakt ciat daarvan all€en ai

rninstens 21ak zo ondeugdelijk is dat brj verificatie de afdrukken

aii*t **tIc:ïii;";l'-r;ieicn rï*t íi;) :-i,;:i::*r vtl: ,i.:ri rji:*rj*:e*t an ,Je;:

achterliggende database.

ïsit C*t *r vxt:ait. de §rr*l:*** Ci:;-::r:lr:ii,r i:il:r.:ir*l *ï.,4*{z*'r:'íi.

.;;*rd1. t)*r:a'*t: ;ri iii;*vElrr,, i.j.r l.;*.je r^i;t:{; a':l3t****r81 f llill:; ir,

met internationale wetgeving en verdragen, hielp ook een

h;;:*.;e.
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ií11e,/!1. : , , '. a j : .r ,'r'(,,

Woensdag met het middaguur, nog voor de Íractieleden(itt tot
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8.549 ondertekenaars aan dat zij, ontdanks alie drempels

{raÉ**, prineipieal bezr:+cai L,!:j';,:r .-.::lnr iet*n h*t feit i;t iii
*vqrli:r,,j i-li: i.:íl1u*t\,ai;-ji;ar* bi*n:*1iir,:i:* il,::i::,:;ri;:;i'i*nm*rt*::":.

die een onlosrnakelijk deel uitmaken van de identiteit van

ne!1ser, rjr.:É xr te eis*n. li"let hel :-:nF::drn 'ran dc p*tilie

vrr*;; riij*!i **:'rrl*,:hi \r*Or vd*at Íi:: iiii,itiiÍ::,:jr eS§CLtllt lrli
draait ter voorkoming dat het debat zich uiisluitend op de
r.,rí!!cheid.saspecten zou richter.

stanrJvaiizakerivarldeFaspoortwetverpiieliiingennuis
dat er:
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1 - Voortaa* geen ving*ra{drukken meer hoeven wcrden
versterki vcor het aanvragÉn v&íl esn iD-bewije iwaarn'lee
binnen Europa gereisd kan worden)

l§§ reehteaak cv*r de gratis verstrekking diöírt ncE voor de

r*chtbank.

2- Voor de aanvraag van een paspoort moeten wel nog

vingeraídrukken wcrden afgegeven, maar aileen vosr öpname
in de chip van het document zelf

l*B reehtzaak cver onveilige en privacy aantastende wijze
'!''laarop de gegevens in het paspoa*document in v*orden

opgeslagen dient 23 juni bij de bestuursrechtbank ie Maastricht.
[iser accepteert niet dat zijn biornetrische gegevens Ín op

afstand uitleesbare ÉFlD-clrips worden opgeslagen riaar wil

een beveiliging op de chip zodat hij zelf de regie houdt over
$rar]neer hij loesïemrning trt uitleeen verl*end.

3- Alle reeds opgeslagen vingerafdrukken uit de de-centrale
reisdocu mentenadministraties worden verwijderd,

Vingeraídrukken die n*g *angelcverd rnaet*n wcreJen vocr
verwerking in een paspoort worden na aanmaakJuitgifte van het

document autornatisch uit de database gewist.

F,iadar* uitl*g voigt, maar vcorlopig is Vri.|bii nu in de slag nr*t
de gemeente Utrecht, waarde hele volgende dag de afname en

*pslag van vingerafdrukken vroli.!k d*orging.

Gelezen949keren J i-euk?ï\ïëeidjtsitrkëil

*epshiiË*esJ i*,.a,.:;t,..t 1:.ji:i:,.:).).1. !,:,1.

i,/-" .. -.lo.e ..Ad i.?:, ,í,(.'|i,are'..)< ?J\rJíarci-: \i' :§..^>
pesscc*#sl il"Ísrericilt Vrrlrii clie*t: 1l]-íaei zcfiCal lln?*iafdrilkíei i\du I »

&

*ewaarpíi**?"?.*Z*e*ry2***e\.:en* **z.waar.*r?-zri* bis r:r*i**t *i*r*etri* ***f**Zfí**/É pe*W**{ft
burgeríech{en da?Aba*}q «ataretenfie eerslekarser ífr:*M *?* e?rr$fí sezichisscan igen*íícat;epiictri

identiteitsbewi.is idenliteitskaaít mensenrechten opsporingsdiensten paspoort BASpOOftWët persbericht privacy
privAcysr;hett*i*g Vr*t*zi. ?.*{}*ïe. ve?t 4* ï\le*t: ,*|e{ireil:,rctl'1*i1 :àiiï'r.e r**ett i:*;*e,,ie y,ar**.,

vingerafdru kken vrijb,t
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Wijziging van de Paspoortwet in verband met
het herinrichten van de
reisdoc urnentenadm i n istratie

NOTA NAAR AANLEIDING VAN HET VERSLAG
OnWangen 16 juli 2008

1. lnleiding

Met genoegen heb ik kennisgenomen van het verslag betreÍfende het
wetsvoorstel tot wijziging van de Paspoortwet in verband met het
herinrichten van de reisdocumentenadministratie. De leden van de
CDA-fractie en van de fractie van de ChristenUnie hadden kennisgenomen
van het voorliggende wetsvoorstel. de leden van de PvdA-fractie, de
WD-fractie en de SGP-fractie hadden daaruan met belangstelling kennis-
genomen, en de leden van de SP-fractie hadden daarvan met enige verba-
zing kennisgenomen. De leden van alle genoemde fracties hadden daar-
over een aantal vragen. Graag ga ik hieronder in op de verschillende
aspecten van het voorstel.

De leden van de SP-fractie vroegen waarom in veel bepalingen gekozen is
nadere regels te stellen bij algemene maatregel van {rijks)bestuur of
ministeriële regeling.

ln het wetsvoorstel is eryoor gekozen om in veel reeds in de Paspoortwet
bestaande delegatiebepalingen de nader te stellen regels niet langer te
stellen op het niveau van een ministeriële regeling, maar op het niveau
van een amvrb. Zo worden de «andere reisdocumenten», bedoeld in
artikel 2, onderdeel g (tweede paspoorten en faciliteitenpaspoorten), na
inwerkingtreding van het wetsvoorstel niet langer vastgesteld bij ministe-
riële regeling, maar bij algemene maatregel van rijksbestuur. Ook worden
bij voorbeeld de nadere regels, die gesteld worden aan een verklaring van
vermissing van een reisdocument ingevolge artikel 31, derde lid, en de
regels omtrent onttrekking aan het verkeer van een reisdocument op
grond van artikel 57 door dit wetsvoorstel niet langer bij ministeriële
regeling, maar bij algemene maatregel van rijksbestuur gesteld. Wellicht
is bij de leden van de SP-fractie door de wijziging van veel bestaande
delegatiebepalingen de indruk ontstaan dat erg veel zaken doorgedele-
geerd zijn van formele wet naar het niveau van amvrb, terwijl het juist
voor een groot deel gaat om vaststelling van bestaande delegatieregels
op ean hoger niveau dan bij ministeriële regeling.

Tweede Kamer, vergaderjaar 20A7-2008,31 324 (R1844), nr. 5



De mogelijke tijdbesparing voor politie en justitie bij de invoering van de
nieuwe administratie is niet meegenomen. Het zou op dit moment
volstrekt gissen zijn of en zo ja hoeveel tijd er bespaard zou kunnen
worden. Het kabinet vindt het niet verstandig om in het kader van dit
wetsvoorstel te speculeren over de mogelijkheden om misdrijven op te
lossen door het gebruik van de reisdocumentenadministratie.

14. Ontvangen adviezen

De leden van de PvdA-fractie vroegen of het College bescherming
persoonsgegevens, na de aanvulling van de memorie van toelichting
betreffende het alternatief van een decentrale verwijsindex, zich inmiddels
op dit punt wel heeft kunnen vinden in het wetsvoorstel,

- I Du leden van de SP-fractie vroegen waarom de vrees van het Cbp niet
I wordt gedeeld dat door de nader vast te stellen regels de toegankelijkheid

van de data veel ruimer kan worden. en waarom niet hoeft te worden
gevreesd voor zogenoemde «function creep».

- 
Aan het College bescherming persoonsgegevens {Cbp) is advies gevraagd
in de totstandkomingsfase van het wetsvoorstel. Aan de opmerking om
een analyse te maken van de voor- en nadelen van een centrale reis-
documentenadministratie is gevolg gegeven door de toelichting op dit
punt aan te vullen (paragraaf 3.2). Uit deze analyse blijkt dat een stelsel
van decentrale reisdocumentenadministraties niet wenselijk is, gelet op §È'/
de eisen van raadpleegbaarheid en beschikbaarheid. Aan het Cbp is
vervolgens niet opnieuw om advies gevraagd. lk beschik dan ook niet
over informatie of het Cbp zich inmiddels wel kan verenigen met het wets-
voorstel op dit punt.

Ten aanzien van het door de leden van de SP-fractie genoemde voorbeeld
dat door de nadere regels ten aanzien van de organen waaraan gegevens
verstrekt kunnen worden de toegankelijkheid van de data veel ruimer kan
worden, merk ik het volgende op. ln het wetsvoorstel is nauwkeurig I
omschreven voor welke doelen gegevens verstrekt kunnen worden en aan I
welke voorwaarden organen moeten voldoen om voor gegevensverstrek- I
king in aanmerking te komen. De uitwerking van deze regels bij algemene
maatregel van rijksbestuur kan niet plaatsvinden buiten de in het wets-
voorstel gestelde doelen en kaders. Voor een eventuele verruiming van de
mogelijkheden tot gegevensverstrekking dient dan ook eerst de wet te' worden gewijzigd. Het wetsvoorstel bevat een aantal r.vaarborgen die
gegevensverstrekking buiten de wettelijk omschreven doeien beogen te
voorkomen. Deze waarborgen worden genoemd in paragraaf 7 van de
memorie van toelichting. ln het licht hiervan ben ik daaronr van mening I
dat het wetsvoorstei voldoende waarborgen omvat om het risico van I
«function creep» effectief tegen te gaan.

De leden van de PvdA-fractie vroegen om een reactie op de opmerkingen
van de Permanente cornmissie van deskundigen in internationaai vreem-
delingen-. vluchtelingen- en strafrecht (commissie Meijers) van 13 april
20A6.Zii vroegen daarbij ook in te gaan op de risico's waarop deze
commissie heeft gewezen van een centrale opslag van biometrische gege-
VENS.

De Permanente cornmissie van deskundigen in internationaal
vreemdelingen-. vluchtelingen- en strafrecht (commissie Meijers) heeft in
haar brief van aprii 2006 uw kamer gevraagd om aan het kabinet de
volgencle vragen voor te leggen:
1" Wegen de genoemde voordelen van een centrale administratie van

reisdocumenten en paspoorten inclusief de biometrische gegevens
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van burgers, op tegen de risico's die aan een dergelijke registratie zijn
verbonden? Kunnen de beoogde voordelen niet door andere, techni-
sche maatregelen worden verkregen?
Waarom legt de regering de adviezen van nationale en internationale
toezichtorganen naast zich neer, wanneer deze adviezen een afwijzend
oordeel geven over centrale opslag van biometrische persoons-
gegevens?
ls de regering het met deze deskundigen eens dat dergelijke systemen
niet technisch zijn te beveiligen tegen onrechtmatige toegang door
onbevoegden, omdat ook bij criminelen en terroristische organisaties
een actuele kennis bestaat over technologische mogelijkheden?
ls de regering het met deskundigen eens dat centrale grootschalige
gegevensbestanden in de praktijk niet effectief zijn in het kader van
terrorismebestrijdi ng?

De vragen 1,2en 3 zijn reecJs geadresseerd in deze en in rJe voorgaande
paragrafen van deze nota {met narne de paragrafen 7, 10 en 11), alsmede
ook in de mernorie van toelichtins trií het vool'stel van rijksr,n'et.

ln antwoord op de vraag oÍ de nieuwe administratie effectief zal zijn in het
kader van terrorismebestrijding zij verwezen naar het gestelde in para-
graaf 8 varr deze nota. Het gaat in dit verband r:m het voorkomen van
identiteitsfraude, Het kabinet heeft de overtuiging dat de nieuwe opzet
van de reisdoclrmentenadrninistratie daartoe zal bijdragen en daarom ook
gewenst en noodzakelijk is. ...'-\

I 5. Artikelsgewijze toelichting

Artikel l, andercleel N

De leden van de WD-fractie vroegen of de termijn die ligt tussen
aanvraaE en het ophalen van een reisdocument, die nu 5 werkdagen is,

ten gevolge van het wetsvoorstel ruimer zal worden.
De termijn van 5 werkdagen tussen aanvraag en uitreiking wordt in de
praktijk uitsiuitend toes;epast door de gemeenten en kan slechts worden
gerealiseerd, voor zover het gaat om aanvragen waarbij zie h geen compli-
caties voordoen. De hier aan de orde zijnde wettelijke termijnen (voor
verstrekking en voor uitreikingi zijn overigens ruimer. De termijn tussen
aanvraag en verstrekking van een reisdocument is ingevolge artikel 41,
eerste Iid. van de Paspoortwet uiterlijk vier weken, welke termijn inge-
volge het tweede lid in bijzondere ge.,zallen met hoogstens vier weken kan
worden verlengd. De huidige termijn van uitreiking is op grond van artikel
42, tweede lid, in het Koninkrijk uiterlijk binnen twee weken en daarbuiten
uiterlijk binnen vier weken na de verstrekking.
De iermijn van de uitreiking zal bij aanvaarding van dit weisvoorstel bii de
meeste reisdocumenten aÍhankelijk gaan worden van de mededeling van
de minister dat tot uitreiking kan worden overgegaan. Deze mededeling
vloeit voort uit het in artikel 41a bedoelde onderzoek {zie onderdeel ful van
dit wetsvoorstel). Voor zover dit onderzoek ten aanzien van de desbetreÍ-
Íende aanvraag geen bijzonderheden oplevert, zal de uitreiking van het
reisdocunrent even snel kunnen piaatsvinden als thans het geval is.

Artikel ll

De leclen van de VVD-fractie vroegen of, en op welke tijdstippen, de
verschillende onderdelen van het wetsvoorsïel in werking zuiien treden.
Zij noemden in het bijzonder de invoering van biometrische gegevens in
de Nederlanclse reisdocurnenten, de plaatsonafha nkelijke aanvraag- en
uitgifteprocedui"es en de totstandkoming van een centrale reisdocumen-
tenadministratie.
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De invoering van de vingerafdrukken in de Nederlandse reisdocumenten
dient op grond van de Europese verordening uiterlijk op 28 juni 2009 te
zijn gerealiseerd. Voor wat betreft de invoering van de centrale reis-
documentenadministratie, en de daaraan gekoppelde plaatsonafhankelijke
dienstverlening, heb ik gekozen deze op een later moment in te voeren.
Met het oog daarop heb ik bij deze nota een nota van wijziging gevoegd,
die beoogt een overgangsvoorziening te treffen voor de periode, gelegen
tussen de verplichte opname van de vingerafdrukken in reisdocumenten
op grond van de verordening en de invoering van de centrale reis-
documentenadministratie. Deze overgangsmaatregel is noodzakelijk om
de Paspoortwet op het punt van de opname van de vingerafdrukken tijdig
in overeenstemming te brengen met de verordening. Daarbij is tevens
voorzien in een wetteliike grondslag voor het opslaan van de vingeraf-
drukken in de decentrale reisdocumentenadministraties zo lang de
centrale reisdocumentenadministratie er nog niet is. De invoering van
plaatsonafhankelijke dienstverlening bij de aanvraag en verstrekking van
reisdocumenten kan pas plaatsvinden na invoering van de nieuwe
centrale reisdocumentenadministratie. De inwerkingtredingsbepaling
maakt met het oog hierop inwerkingtreding van de verschillende onder-
delen van het wetsvoorstel op verschillende tijdstippen mogelijk.

Ten slotte vroegen zij wat de gevolgen van het wetsvoorstel zijn voor
reisdocumenten die op 28 juni 2009 nog geldig zijn, waarin nog geen
vingerafdrukken zijn opgenomen.

Op grond van artikel 6 van de verordening blijven reeds afgegeven
paspoorten en reisdocumenten die nog niet voldoen aan de nieuwe eisen
omtrent de gezichtsopname en vingerafdrukken, geldig. Deze paspoorten
en andere reisdocumenten blijven derhalve geldig tot de datum, aange-
geven in het reisdocument.

De staatssecretaris van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties,
A. Th. B. Bijleveld-Schouten
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venster sluiten

!Ë ll'!t,
Vingerafdrukexperts
moesten kritiek inslikken

Q thinkst0ck

Topambtenaren van Binnenlandse Zaken hebben jarenlang waarschuwingen
genegeerd over de risico's van het biometrisch paspoort en de centrale opslag
van vingerafdrukken. Een ambtenaar en een onderzoeker werden bestempeld als
'persona non grata' omdat ze kritiek hadden.

Dat bleek gisteren tijdens een hoozitting in de Tweede Kamer. Zeven experts en lwee
oud-ambtenaren l«rvamen schetsten het beeld: op het ministerie was geen ruimte voor
discussie, Het biometrisch paspoort moest worden doorgedrukt. 'De redenering was: als
je alles weglaat wat fout gaat, dan gaat het dus best wel goed', aldus Arnout Ruifrok van
het Nederlands Forensisch lnstituut (NFl).

De Paspoortwet is in 2008 geruisloos door de Kamer aangenomen. Daarin is de
centrale opslag van vingerafdrukken opgenomen. Maar nu is een meerderheid tegen.
En ook steeds meer gemeenten keren zich tegen lokale opslag van gegevens.

De partijen in de Kamer reageerden geschokt op het relaas van de deskundigen.
'MaÍfiapraktijken. Dit kan niet waar ziln', reageerde Jeanine Hennis-Plasschaert (WD).
Ronald van Raak (SP); 'Ambtenaren hebben kritische wetenschappers buiten
gehouden.'

Hij pleit met D66 en de PvdA voor een onafhankelijk ondezoek. 'Het is ontluisterend dat
een overheidsorgaan zo'n grote tunnelvisie heeft', zegt Pierre Heijnen (PvdA). Gerard
Schouw (D66): 'Feit is dat de Kamer geen contra-informatie heefi gekregen. Er is
kennelijk een sfeer van intimidatie bij een agentschap van de overheid.'

Dat agentschap is de Basisadministratie Persoonsgegevens en Reisdocumenten (BPR)

dat onder Binnenlandse Zaken valt. Oud-ambtenaar Elizabeth de Leeuw was
projectleider op het departement" 'Er heerste een cultuur van niet denken, maar doen.'
Na kritische vragen werd ze overgeplaatst.

Veiligheidsconsultant Rudolf van Renesse was biometrie-expert bij ondezoeksbureau
TNO. 'Er werd bij Binnenlandse Zaken geen pr'rjs gesteld op onafhankelijk onderzoek.'

Kirn van Keken - 21l04i1 1, 09:03
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Vingeraftlrukexperts moesten kritiek inslikken - VK Banen Overheid - VK

Hij werd in 2002 tot de orde geroepen door een topambtenaar omdat hij een kritische 
-toespraak hield op een bíjeenkomst waar ook toenmalig minister Roger van Boxtel

aanwezig was. 'De ambtenaren dachten: hier hebben we iets moois, er moet niet
worden gezeurd.'

Datzelfde ondervond Ruifrok van het NFl. 'Mij werd vezocht vooral het stempel van
goedkeuring te geven.' Hij had kritiek geuit op de eisen van de pasfoto op het paspoort
dat forensisch onvoldoende betrouwbaar was. 'De reactie van de BPR was: dat willen <
we niet weten.'Volgens hem werd niet of nauwelijks gerapporteerd wat fout ging. Dit
terwijl vrijwel alle deskundigen op de hoozittingen benadrukten dat biometrie niet
feilloos is, en het opslaan van vingerafdrukken risico's met zich meedraagt. Cees
Meester van de Nederlandse Vereniging voor Burgerzaken zei dat het verifiëren van
iemands identiteit vaak verre van foutloos verloopt.

Hij wees op een proef van drie weken uit 2009. Daaruit bleek dat 21 procent van de
vingeraÍdrukken op paspoorten niet in orde was. De afdrukken die bij de gemeentebalie
waren afgenomen, kwamen niet geheel overeen met de opgeslagen data. Onderzoeker
Max Snijder van de European Biometrics Group wijst erop dat de foutmarge weleens
veel groter kan zijn. 'Op een oppervlakkige wijze zijn onderzoeken en proeven verricht.
Daardoor is een te rooskleurig beeld ontstaan.'

En beveiligen is lastig, stelden de deskundigen. 'Aan alle opslag kleeft een risico', aldus
ondezoeker Raymond Veldhuis van de Universiteit Twente. 'Wat als iemand toegang
krijgt tot 10 miljoen vingerafdrukken? Wat als iemand anders als jezelf door het leven
gaat? Een pincode kun je blokkeren, een vingerafdruk niet.' (Iekst Kim van Keken, foto
thinkstock)
De Persgroep Publishing. AIle rechten voorbehouden.
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Vingerafdrukexperts
moesten kritiek inslikken
Van onzeverslaggeeíster -Kim van Keken

DEil HÀAG ïopambtenarcn van Bin-
nenlandse Zaken hebben iaren-
Langwaarschuwingen
owr de risico's van het biometrisch
pa§poort en de cent:ale oplaS van
vlngerafdrul*en, Een arnbtenaar
en een onderzoeker werden be
stempeld als'persona ncn grata'
omdat ze I'ritiek hadden.

Dat bleek woensdag tiidens een hoor-
zitting in de Tweede Kamer. Zeven ex-

Perts en twee oud-ambtenaren kwa-
men schetsten het beeld: op het mi

- nisterie was geen rulmte voor discus-
sie. Het biometrisch paspoort moest
worden doorgedrukt..'De redenering
was: als ie alles weglaat wat fout gaat,
dan gaat het dus best wel goed', aldus
Arnout Ruifrok van het Nederlands
Forensisch lnstitirut (NFI).

f De Paspoortwet is in 2oo8 geruis-
/ Ioos door de Kamer aangenomen.

Daarin is de centrale opslagvan vin-
gerafdrukken opgenomen. Maar nu
is een meerderheid tegen. En ook
steeds meer gemeenten keren zich
tegen lokale opslag van gegevens.

De partiien in de Kamer reageerden
geschokrop het relaas van de deskun-
digen.'Maffiapraktijken. Dit kan nier
waar zijn', reageerde feanine Hennis-
Plasschaert (\A/D). Ronald van Raak

wetenschappers buiten gehouden.'
Hij pleit met D66 en de [tdA voor

een onafhankelijk onderzoek 'Het is
ontluisterend dat een overheidsor-
gaan zo'n grote tunnelvisie heeff, zegt
Pierre Héijnen (PvdA). Gerard Schouw
{D66):'Feit is dat de Kamer geen con-
tra-informatie heeft gekregen. [r is
kennelijk een sfeer van intimidatie bij
een agentschapvan de overheid.'

Dat agentschap is de Basisadmini
stratie Persoonsgegevens en Reisdocu-
menten (BPR) daf ander Binnenlandse
Zaken valt. Oud-ambtenaar Elizabeth
de Leeuw was projectleider op het de
partement.'Er heerste een cultuur van
niet denken, maar doen.'Na kritische
vragenwerdzeovergeplaamr. *

Veiligheidsconsultant Rudolf van
Renesse was biometrie-expert bii on-
derzoeksbureau TNO, 'Er werd bij
Binnenlandse Zaken geen prljs ge-
steld op onafhankelijk onderzoek.'

Hij werd in 2oo2 tot de orde geroe-
pen door een topambtenaar omdat
hij een kritische toespraak hield op
een bijeenkomst waar ook toenma-
lig minister Roger van Boxtel aanwe-
zig was. 'De ambtenaren dachten:
hier hebben we iets moois, er moet
nierwordengezeurd.' !r-

Datzelfde ondervond Ruifrok van
het NFI. 'Mii werd verzocht vooral her
stempel van goedkeuring te geven.'
Hij had kritiek geuit op de eisen van
de pasfoto op het paspoort dat foren-

'De reactievan de BPRwas: dat willen
we niet weten.' Volgens hem werd
niet of nauwelijks gerapporteerd wat
fout ging. Dit terwiil wiiwel alle des-
kundigen op de hoorzittlngen bena-
drukten dat biometrie nier íeilloos is,
en het opslaan van vingerafdrukken
risico's met zich meedraagt. Cees
Meester van de Nederlandse Vereni-
ging voor Burgerzaken zei dat het ve-
rifiëren van iemands identiteit vaak
verre van foutloos verloopt.

Hij wees op een proeí van drie we-
ken uit 2oo9. Daaruit bleek dat
21 procent van de vingerafdrukken
op paspoorten niet in orde was. De
afdrukken die bij de gemeentebalie
waren afgenomen, kwamen niet ge-
heel overeen met de opgeslagen da-
ta. Onderzoeker Max Snijder van de
European Biometrics Croup wijst
erop dat de floutmarge weleens veel
groter l(an zijn.'Op een oppervlakki-
ge wijze zijn onderzoeken en proe-
ven verricht, Daardoor is een te roos-
kleurig beeld ontstaan-'

En beveiligen is lastig, stelden de
deskundigen.'Àan alle opslag kleeft
een risico', aldus onderzoeker Ray-
mond Veldhuis van de Universiteit
Twente. 'Wat als iemand toegang
krijgt tot 10 milioen vingerafdruk-
ken? Wat als iemand anders als jezelí
door het leven gaat? Een pincode kun
je blokkeren, een vingera[druk niet.'

(SP): 'Ambtenaren hebben kritische sisch onvoldoende betrouwbaar was.
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Reisdocumenterï

VEHSLAG VAN EEN ALGEMEEru OVERLEG
Vastgesteld 19 mei2011

De vaste commissie voor Binnenlandse Zakenl en de vaste commissie
voor Europese Zaken2 hebben op 27 april 201 i overleg gevoerd met
minister Donner van Binnenlandse Zaken en Koninkíijksrelaties over:
- de brief van de minister van Binnenlandse Zaken en Konank-

rijksrelaties d.d. 14 februari 2011 ovër de implernentatie van
de ELJ-vernrdëning betreffendë de normen voor de veiligheids-
kenmerken van en biometrische gegevens in door de lidstaten
afgegeven paspoorten en reisdocumenten 125 76,4, nr. 45);

- de brieÍ van de staatssecretaÍis van Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties d.d. 18 maart 2O1O betreffende vingeraf-
drukken in Nederlandse reisdocumenten 125 764, nr. 42r,

- de brief van de minister van Binnenlandse Zaken en Konink-
rijksrelaties d.d. 27 april2Oí I betrefÍende reisdoeumenten
(t.b.v. AO 27 april 20í 1l (25 76,4, nr- 6,41-

Van het overleg brengt de commissie bijgaand woordelijk geredigeerd
verslag uit.

De voorzitter van de vaste commissie voor Binnenlandse Zaken,
Dijksma

De voorzitter van de vaste commissie voor Europese Zaken,
Verburg

De griffier van de vaste commissie voor Binnenlandse Zaken,
Van der Leeden

Tweede Kamer, vergaderjaar 2010*2011, 25 764, nr. 47



Voorzitter: Diiksma
Griffier: Flendrickx

Aanwezig zijn negen leden der Kamer, te weten: Dijksma, Ëlissen,
Hennis-Plasschaert, He ijnen, Knops, Ortega-Martijn, Feters, Van Raak en
Schouw.

en minister Donner van Binnerrlancise Zaken en Koninkrijksrelaties die
vergezeld is van enkele ambtenaren van ziln ministerie.

De voorzitter: lk open de vergadering en heet de rninistel de commissie-
leden en het pLrbliek welkonr.

De heer Van Raak {SP}: Voorzitter. Het is interessant om de debatten van
2008 en 2009 nog eens terug te lezen. D66 zei bij monde van de hËer
Pechtold destijds dat de partij zel<en het nut vafi een centrale reisdocumen-
tadministratie zag. CDAer Knops zei dat hij niernand rneer hoefde te
vertellen over nut en noodzaak van een siuitend slisteem van identiteits-
bewijzen. De heer Heijnen van de FvdA nreende dat het centrale register
zou helpen l:ij het voorkomen van fraude en misbruik van reisdocu-
menten. De heer Van Beek van de VVD zei dat ook zijn partij de centraie
administratie buitengewoon toejuichte. Dat was in 2009. Nu is het 2011. Er

I ktinken heel anrjere Eeluiden. Daarom is het zo belangrijk dat bij cle
behandeling van een wet kriïische geluiden voldoende worden gehoord,
bijvoorbeeld van wetenschappers die waarschuwen voor mogelijke

* problemen. Die wetenschappers zijn door het rninisterie systematisch
buiten de deur gehouden. Het project was belangrijker dan de veiligheid
van de burgers" Kent de minister het agentscha;: Basisadministratie
Fersoonsgegevens en Reisdocuinenten (BPR)? Wist de minister dat dit
een soort sekte is binnen het rninisterie? Wist hij dat het een geslcten
vesting is, waar kritische rvetenschappers worderr geweerd en conclusies 

-van onderzoek r,riorden herschreven? Vorige week hadden vve een
f hoorzitting mel wetenschappers. Hun verhalen over het agerrtschap BPR
I waren ontluisterend. Mevrouw Hennis sprak van maffiapraktijken.

Hier zit een grsep aml:tenaren die vooral Lrezig is met het eigen prestige I
of de eigen carrière. Zij hebben geen oög voor het aígemeerr belang, voor I
een goed en veilig paspoort. De SP wil een onafhankalijk onderzoek naar
dit agentschap, liefst door de Algenrene Rekenkarner. ls de minister
bereid, schoon schíp te maken?
Wij hadclen in 2009 veel vragen over c{eze wet. ls het ce nt;'ale databestand
noodzakeiijk? Wat is het doel van dit bestand? ls het bestand veilig? Op J*r

- zulke basale vragen k"regen we toen geen antwoorden. Wij hebben
daarom tegen gestemd.
Alle probienren die wij toen vermoedderr Lrleken uuaar. Het is nog veel
erger. Gemeenten noemen een foutmarge van2oo/o. Wetenschappers
zeggen dat dit bij een reusachtig dataLrestand met tien miljoen vingeraf-
drukken kan oplopen ïot wel 80%. Wetenschappers vertelden dat het
centraie databestand de hreste manier voor criminelen is om een foute
identiteit goeri in het systeem te krijgen. ldentiteitsfraude kan slachtoÍfers
een levenlang achtervolg;en.
De minister stuLirile ons vandaag een brief. Die viel vies tegen. De
minister wil nog steeds een centrale cpslag van vingerafclrukken" ondanks
alle bezwaren en ondanks het feit dat alle andere Europese landen het niet
doen. De SP wil hierover een uitspraak van deze Kamer" Vorige week
waren de ge!uiden erg kritisch, ook in cle media. Het is nr:digïm deze I.s* harcileerse rninister hij de les te houden. Positieï is lvel dat de minister een n
pas op de plaats wil maken en wil stoppen met het cpsiaan van vingeraf-
drukken in de decentrale bestanclen" Wanneer krijgen wij een plan voor
het ruimen van deze puinhoop? Gaat hij de decentrale opslag veilig
maken of gaan we afzien van de ouderwetse en fraudegevoelige

Tweede Kamer, vergaderjaar 201A-2011, 25 764, nr. 47 2
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uitgangspositie gewenst om op die wijze verder gaan. Graag een reactie
van de minister op dit punt.
lk heb benadrukt dat de VVD een discussie over de toekomst nooit uit de
weg gaat" Wij zijn heel blij met de plannen van de minister om de
nationale identiteitskaart uit de Ppw te halen. Dat zou echt goed nieuws
zijn. or.rdat mensen daarmee hun keuzevrijheid terugkrijgen" De vraag is
wenneer we dit gaan doen, hoe we dit gaan doen en hoeveel tijd er voor
nodig is. Het teruggeven \ran de keuzevrijheid als het gaat onr intra-EtJ-
reizen is belangrijk, zeker op een gevoelig dossier als dit.
Nu we hebben erkend dat het gebruik van biometrie op zijn zachtst
gezegd een complexe zaak is, is n-rijn vraag of het een idee is om irr
Nederland een biornetrie-coördinator in het leven te rcepen, net zoals het
VK en Duitsland hebben gedaan. Dit is iemand die ziclr door de lagen en
zuilen van de overheid kan bewegen met een goed netwerk en kennis van
zaken op het gebied van biometrie, identiteitsfraucle en identiteitsma
nagement. Met het oog op de EU-dimensie moet dit iemand zijn die over
Europese kennis, ervaring en contacten hreschikt.
Het beeld dat tijdens de hoorzitting van afgelopen week werd geschetst
over het agentschap BPR kan de toets van lret betamelilke niet doorstaarr.
lk zeg dit voorzichtig. Duidelijk werd dat tijdens het beslultvormingsproces
knelpunten te simplistisch zijn voorgesteld danwel zijn verzwegen, terwij!
een alomvattend beeld van de stand v,an zaken uiteraard van cruciaal
belang is voor een goed verluop yen het besluitvormingsproces.
Onafhankelijke adviezen zcuden dcor het agentschap zijn hreschouwd als
eeri verstoring van de werkzaamheden. Daar ben ik van geschrokken. Dat
kan en mag nooit de bedoeiinE zijn. lk wil de rninister vragen orn op korte
termijn voiledige openheid van zaken te geven als het gaat om de
onaÍhankelijke i nformatievoorzieni n g richti n g de ïweede Kamer"
Naar aanieiding van twee vocrbeelden heb ik nog een andersoortige
vraag. Een man, niet getrouvrrd maar wel tweeëntwintig jaar samen met
dezelfde vro{-rw, heeft drie kinderen. Die kinderen dragen om welke reden
ook de achternaam van zijn vrouw. Nu werd de vader laatst aangehouden
r:p het vliegveld on:dat men hem verdacht van kindersmokkel of in ieder
geval het verschil in achternaam niet geheel vertroi,;wde. De gemeente
kon we! een socrl verklaring afgeven, maar vader is niet zeker van de
juridische status daarvarr in het buitenland. Hij vraagt zich af in hoeveel
talen zo'n verklaring dan moet worden opgesteld. Het tweede voorbeeld
betreft een vroulnr die sinds zes jaar is gescheiden van haar man. l-laar
dochter heeft zijn achternaam en een eigen paspoort. Elke keer clat ze
door de douane gaan wordt moeder verhoord. Onaangenaam. Nu heeft
moesler geprobeerc! dit te voorkomen door steeds een internationale
geboorteakte mee te nemen. De vreag is waarom het niet mogelijk is om
op het paspoort van het kind de narnen van breide ouders te vermelden.
F{et is ecn vraag rnet een heel ander karakter, maar niet minder beiangrijk.
Graag hoar ik van de minister wat de mogelijkheden zijn.

De heer Fleiinen {PvdA); Voorzitter. Het is een ireugiijke dag. Minister
Donner trekt rje stekker uit de opslag van de vingerafdrukken, zowel bij
gemeente als Rijk. lk kan deze brief niet anders lezen. Geiet op de
discussle met betrekking tot de voorwaarden waarop lret coit tot opslag
zou kunnen komen en gelet op hetgeen in de achterliggende tijd is
gebeurcl, acht ik het niet mogelijk dat wij hier ooit nog zullen pratÈn over
een voorstel om die hiometrische gegevens op te slaan" Dat brengt mij tot
de vraag wanneer wi! de aanpassingen van de Ppw van deze minister
kunnen verwachten. Fiet is ook een feestdag, omdat burgers die princi-
piéle hezwaren l':ebben tegen het afgeven van hun vingerafdrukken in Ce

nabije toekomst over een lD-kaart kunnen beschikken" Ze kr.rnnen zich
daarmee identificeren waar nodig, ook vooÍ het reizen binnen de ËU. Mijn
vraag aan de minister is wanneer dit in werking treedt" Kan hij het traject
schetsen?
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paspoort. Daar zal de Staat der Nederlanden vertegenwoordigd moeten
w,orden, ik neern aan door de minister. lk ben benieuwd naar de opstell!nE
die hij zal kiezen, gelet op de discussie die we hebben.

De heer Van Raak (SP): lk hoor hier een bekeerling. ln 2008 en 2009 stond
de heer Heijnen nog te juichen. Hij legt de schuld bij anderen, bij
ambtenaren. irij de regering. lk wil een vraag steilen over zijn eigen rol.
We hebben toen Ëen wet aangenotren. met 25 nadere regelingen" We
hebben vragen gesteld over de beveiliging. Die werden niet gced
beantwoord. We hebben vragen gesteld over het doel waarvoor het
databestand ging dienen. Die werden niet beantwoord. Het hoefde niet
van Europa" Hoe kijkt de heer Heijnen nu terug op de heer Heijnen van
toen?

De lreer Heiinen (PvdA): lk herinner me dat de invoering van het afnemen
van vingerafdrukken rret succes een aantal maanelen is uitgssteld. lk
herinner nre dat rrue eindeloos hebben gediscussieerd over rJe vraag of we
kinderen en oudererr koirden uitzonderen van het afnemen van vingeraf-
drukken. lk herinner n"re dat we op t\rse punten vragen hadden, die in
nadere regelgevir"rg beantwoord zouden moeten worden. Die vragen
i:etroffen de waarborgen voor de betrouwbaarheid en de waarborgen
vcor de veiligheid, zodat anderen er geen misbrr:ik van zouden kunnen
maken.

De heer Van Raak iSF): lk vind dat we als Kamer over dit onderwerp
moeten discussiëren, want we hebben het allemaal laten gebeuren. Er zijn
destijds veel vragen gesteld en problernen op tafei gekomen. [en deel
daarvan is uitgekomen, of ncg veel erge r'. Toen is de Kamer doof geweest
voor kritiek en heeft zij de toenmalige staatssecretaris laten wegkomen
met slechte antwoorden. We hebben toen een wet vol gaten gemaakt. I
Waarom hebben we dat laten gebeuren? ï

De heer Heiinen {PvdA}: lk i:en begonnen met het schetsen van de
achtergrond waartegenover wi.i positief stonden. Dat was cle gedachte van
een centrale opslag, een positief register, zodat identiteitsfraude en
paspoortfraude kon worden vsorkomen. Tegen ciie achtergrond hebben
we de wet destijds behandelC. Daarbij zijn voorwaarden gesteld aan de
i-ritwerking. We hebben toen «ja, mits» gezegd. Achterafgezien hadden we
beter «nee, tenzij» kunnen zeggen.

Ee heer Schouw (D66): Voorzitter. ls het biornetrisch paspoort een
spannend jongensboek, een kostLraar drama of een echte Necjerlandse
fiirn met een matig einde? Het kalrinet stopt voorlopig meï de opslag van
vingeraídrukke n, zo lees ik de brief. De minister knijpt na zes maanden
studeren zaclrtjes in de rem van zijrr herenfiets en stapt even beleeÍd af,
rnaar we weten niet op inielk moment hij weer opstapt. lk lees in zijn brief
dat een centrale administratie van reisdocumenten uitgangspunt blijft van
hst beleid. lk vind dat weinig vertrcuwenwekkend, na alles wat er zich
heeÍt voltrokken. De D66-fractie trekt vandaag dan ook aan de noodrem.
hiet vanmiddag gepresenteerde besluit van de minister rcept veel vragen
op. Waarom schort de minister de opslag in cle centrale databases alleen
maar op? Uit de voorliggende rapporten blijkt dat nut en noodzaak van de
databases onvoldoende is aangetoond en de beveiliging een heet
hangijzer biijft" Overigens is het merkwaardiE dat deze Kamer dat rnoet
iezen uit twee voorstudies voor een rapportage van de Wetenschappelijke
Raad voor het Regeringsbeleid {WRHi. Er is nooit door het departement
onzekerheidsinfornratie verstrekt, waaruit dit soort dingen bleek. lk ben
blij dat de WRR de voorstudies heeft Eedaan, maar ik vind het opmerkelijk
dat er ncoit een ander geluid vanuit het departement is gekomerr dan het
geluid dat we vercier moeten op c1e ingeslagen weg.

I
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Als de kwaliteit van de opgeslagen vingerafdrukken onvoldoende is. mcet
de minisler claar harde en duidelijke consequenties aan verbinden. Van
hoevee! mensen zijn nu nog de vingeraÍdrukken cpgeslagen? VYat gaat de
rninister doen met de vingerafdrukken die al zijn geregistreerd? Wanneer
krijgen de gemeenïen cie terug-naar-startbrief van de minister? lk neem
aan dat dit gaat gebeuren. Daarin moet staaíl dat rJe decentrale clatabases
moeter) i,ruorden vernietigd. Welke werkinstructies krijgen de gemeenten
vanaf morgen van de minister?
De minister ziet bliikbaar in de toekomst rulmte om alsnog tot een grote
databankte kornen" Hij zet hetsysïeem even op pailze. Mijn fractie geeft
de voorkeur aan een resetknop. Daarbij vrageil wij de minister om te
komen met een herstelwet, om een minimale implementatie van de
f r'.i-richtlijnen te realiseren op dit dossier. De nationale kop die in het
huidige wetsvocrstel zit, dat door de heer Nicolaï is verdedigd en naar de
Karner is gebracht, rnoet terug worden gebracht tot zijn oorspronkelijke
proporties. Daarbij moeten we het systeem vanaf de basis oprrleuw
opbouwen. De D66-fractie gaat ervan uit dat de rn!nister de Kamer bij elke
volgende stap zal betrekken" Graag hoor ik een reactie van de minister op
dit punt.
Vaordat we opnieuu,r kunnen beginnen in dit dr:ssier zullen naar alle
waarschijnlijkheid eerst de stailen van Augias uitgemest moeten worden.
Daarbij zal zeer grondig te werk rnoeten worden gegaan. De minister weet
netur:riijk wat die stallen zijn, van wie die zijn en waarop dat betrekking
heeft. Het heeft betrekking ap het agentschap BPR. lk zeg het voorzichtig
met het woord waarschijniijk. Wat we vorige week van informanten
hoorden, viel niet mee. Het viel niet mee wat we lazen in de twee
onderliggende studies van de WRR: tunnelvisie, gebrekkige samen-
werking, interne en externe kritiek die niet werd gedukl, experts die
werrjen genegeerd of het werken onmogelijk werd gemaakt, opdrachten
die niet rarerden gegund aan partijen die nver een forse dosis kritiek
ireschikten maar aan partijen die meegaand waren, rapporten die zouden
zijn genegeerd of onder de pet gehouden. Dit leidt tot de conclusie dat er
een onafhankeiijk onderzoek moet konnen naar het waarheidsgehalte van
deze bevindingen. We gaan ervan uit dat de rrrinister zal instemmen met
dit onafhankelijke onelerzoek en het zal opstarten. Als hij dat niet wil, kijk
ik of er een aantal collega's bereid is zo'n onderzoek vanuit de Kamer te
initiëren. Het kan niet zo zijn dat deze ruis onbesproken blijÍt.
Vorige week bleek een foutpercentage van 2ioÀ, geconstateerd in de
Eemeente Roermond. Hoe kan het dat we dit nooit eerder heblren
gehoord? ln het kader van de biornetrietechniek vvrl ik aan de m!nister
vrageft hoe het kan clat de Kamer nooit echt adequaat is geïnformeerd
over het feit dat de techniek die rru i:eschikbaar is onder de maat is.

Mevrouw OrÍega-Martiin (ChristenL.!nie): Voorzitter. Er biijken in de
uitvoering van deze wet veel obstakels te bestaan, op het gei:ied van
privacy, beveiliging en nut en noodzaak. De strijd tegen de identiteits-
Íraude was een belangrijke katalysator achter de invoering van het
biometrische paspoort. De praktijk blijkt echter weerbarstiger. Het is voor
mijn fractie niet duideiijk of het biometrische paspoort aan de veruvach-
tingen voldoet oÍ dat de risico's met het afnemen van de opslag van deze
gegevens het probleem van identiteitsfraude zelfs verergeren. De minister
heeft in zijn brief aanEegeven dat hij dit vercier Eaat uitzoeken. Huldc
daarom dat de nninister heeít besloten centrale opslag in de ijskast te
zetten en de decentrale opsiag op te schorten. lk wil graag van de nninister
weten wat daaclwerkelijk de lijn varr het kabinet is. Wanneer denkt hij over
meer inÍormatie te beschikken om een definitieve beslissinE te nemen?
Vorig jaar meldcje staatssecretaris Bijleveld dat de aanhesteding van de
ontwikkeling van deze database nog niet had plaatsgevonden. Dat is rriet
meer nodig, orndat de minister heeft besloten een pas op de plaats te
rnaken. De gerleenten zijn op dit moment nog verantwoordelijk voor de
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ïwee jaar geleden bespraken we in de plenaire zaal deze wet. Toen ziin er
inderdaad vragen gesteld rondom beveiliging en de stand van rJe

techniek. Op die vragen van alle fracties is geantwoord dat men
verwachtte dat het geen probleem zou zijn" Dat is cle rederr dat de I
rneerderheid van de Kamer heeft ingesternd met dat wetsvool'stel. De I

Kamer heeft niet gefaald. Nu blijkt op basis van verklaringen van m€ftsen {tY
die bij de hoorzitting aanwezig waren, maar ock uit de brief van de
minister, dat de kwaliteit van cle techniek onvolclceirde is om over te gaan
tot centrale apsiag. Welke stappen zouden nodig zijn om wel tot een goed
functionerencl systeem te komen? Wat is de opvatting van de minister
daarover? Hoe ziet hij dit in de tijd? ls hei.orat hem betreft een principieel
vraagstuk oÍ een technisch vraagstuk?
Centrale opslag van vingerafdrukken is niet verpllcht vnlgens de Europese
verordening. De staatssecretaris heeft or.rs indertijd overtuigd van de
wenselijkheid van centrale opslag, ondermeer voor opsporingsdoel-
einden. Dit alies uiteraard onder strikte vocrwaarden. Hoe beoordeelt de
minister zowel de technische als principiële trezwaren tegen dat punt nu?
Het OM gaf in de hoorzitting aan de centrale opslag niet nodig te hebi:en. 

-ls het standpunt van de regering principieel gewijzigd ten opzichte van dat
van de vorige regering?
Dat de technclcgie nog niÉt rijp is, blijkt wel uit de nroef die de gemeente
Roermond in oktober en novernber 2009 heeÍt gehouden. Een groot aantal
van de uitgegeven reisdocumenten bleek niet verifieerbaar te zijn. Waar
ligt dit aan? Heeft het ministerie van BZK meegewerkt aan die proef?
Waarom is de Kamer daarover niei geïnformeerd? Zijn er meer proeven
genomen? Deze verklaring roept veel vragen op.
De waarde van identiieit is groot. De betrouwbaarheid rondom identiteit
moet worden gewaarborgd. Daarmee wordt de aantrekkelijkheici van
identiteitsfraude steeds groter. Deze fraude brengt degene wiens identiteit
gestolen is echter in grcte problenren. BeveiliEing van gegevens die bij de
overheid berusten is daarcm van het allergrootste belang, zeker als het
glaat om grote bestanden. Hoewe! r:rtze fractie niet principieel tegen
cenïrale opslag is. kunnen wij op basis van de inzichten van nu niet
ancjers constateren dan dat centrale opslag op dit rnomeni niet verant-
woord is. Een systeem op deze nrijze invoeren zou evenm!n verantwoord
z.iir:'.

De voorstellen die de minister doet om een andere wettelijke status te
geven aan de lD-kaart steunen wij. zeker als hij ons kan garanderen dat er

Eeen enkele beperkirrg zal gelden voor het reizen binnen de EU.

De heer ilIeijnen (PvdA): lk heb het idee dat het CDA zegt da{ de betrouw-
baarheid en veiligheid gegarandeerd moeten zijn. voordat er wat hen
betreft weer sprake kan zijn van opslag. ls het CDA met de PvdA van
mening dat daarnaast cok nut en nocldzaak van het opslaan van deze
gegevens opnieuw moet wsrden aangetoond?

De heer Knops {CDA}: Met narne het punt van opsooringsdoeleinden, dat
afgelopen week in een ander dagllci"lt is komen te st6an, moet opnieuw
worden bekeken. Het zijn zaken die in het debat desrijds niet goed zijn
bediscussieerd" Diverse fracties hebben er wel vragen over gesteld. Op
basis van de antwoorden kon tr:en niet worden geconciudeerd dat het niet
verantwoord zcu zijn" lk vind dat er nu, twee jaar later. een aantal zaken op
tafel ligt dat eerst moet wcrden uitgezocht alvorens we kunnen overgaan
tot centrale opsiag.

De heer Heijnen {PvdA): }k hor:r eJe heer Knops namens het CDA zeggen
dat hij vindt dat voor de opsporingscloeleinden nut en noodzaak opnieuw
aangetoond zou rnoeten worden. Dat raras en is maar een betrekkelijk klein
onderdeei van het dossier. Het gaet vooral om het tegenEaan vat't
paspoort- en identiteitsÍraude. Vinclt hij dat nut en noodzaak van het
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algoritmen zo hoog kunt afstellen, dat er nog maar heel weinig geli;kenis
is tussen de verschillende vingerafdrukken die worden vergeleken.
LJitgangspunt bi.i aanvaarding van de Ppw was ciat die techniek zou
verbeteren, maar de techniek is niet verbeterd en er zijn geerr interna-
tionale standaarden op dit punt ontwikkeld. Het gaat niet alleen orn
Nederland, nraar ook om de bruikbaarheid in het kruitenland. Daarom
constateer ik dat het niet verantwoord is, door te gaan rnet opslag.
Dit beleid zal zonder meer een wijziging van de Ppw vergen. De tijdeliike
opiossing die is gekozen is de opslagtermijn van vingerafdrukken in de
decentrale opslag te stellen op de duur die ncrlig is om het paspoort te
maken. Dat zal bij AMvB gebeuren. Daarna verdwijnen de vingeraídrukken
volautomatisch uit c{e opslag. Er vindt geen vernietiglng plaats. Dat geldt
ook voor de bestaande vingerafdrukken. Die worderr volgens dezelfde
termijn gewist.

De heer Van Raak (SP): De minister zegt terecht dat de technologische
ontwikkeling is achtergebleven. ln 2008 en 2009 zijn vragen gesteid over
cle beveiliging en de technologische ontwikkeling. Toen is gezegd d'qt men

\.-- tret rriet wist. Waarom worden hier wetten aangenomen die vooruitlopen 11

op technische ontwikkelingen en op de toekomst? Dat lijkt me onver- U
standig.
lk ben erg biij dat de vingeraÍdrukken niet meer worden opgeslagerr. Wat
wordt er in de toekomst wel opgeslagen? ln hoeverre is dat gevoelig voor
identiteitsfraude? Als wij besluiten dat vingerafdrukken niet in zo'n
bestand rnoeten en als heel veel Europese lancjen dal vinden, wordi het
dan geen tijd cm in Europees verband te besluiter,- om af te zien van de
vi ngerafdrukken?

Minister Domner: Met betrekking tot de vraag waarom wetten worden
aangenomen dle uitgaan van een zekere ontwikkeling in de techniek
verwijs ik de heer" Van Raak naar de discussie die nver de Ppw heeft
plaatsgevonden. i\iets had de Kamer op dat moment belet een hoorzitting
te organiseren, zoals die afgelopen week is georganiseerd. Toen bestond
ook bij veel deskundigen de overturiging dat biometrie nodig was. lk kan
dat bevestigen, omdat ik als minister van Justitie indertijd het systeelrt
van het gebru!k van vingerafdrukken voor identificatiedoeleinden in de
gevangenissen heb geïntroduceerd. \{/e constateerden dat er een vrij
hoog percentagc mensen onder een anciere identiteit ingesloten zat. Dat
systeem is ingevoerd onder leiding van deskundigen die de Kanrer vr:rige
week heeft gehoord" Toen waarschuwden zi! ook al voor het cpnemen van
vingerafdrukken in het document. Daarover is in Europa besioten" Hr:t nut
van biometrie ten behoeve van identificatie is niet de vraag. Het gaat r:nr
het massaal verwerken van de vingerafdrukken.
Het fundamenteie r:nderscheid is of de vingerafdrukkerr worcien gebruikt
voor identificatiedoeleir-lden of voor verificatie. Bij identificatie draai je de
vingerafdrr.rkken af tegen een onbeperkt bestarrd aan vingerafdrukken en
ben je afhankeiijk van de errentuele overeensteíïiining die daaruit komt.
Bij verificatie vergelijk je vingeraÍdrukken met een hekend ander stel
vingerafdrukken. Dat is potentieel nrir-lcler gevoelig voor rnissers, maar
desondanks is het aantal fouten nog steeds te hoog.
Waarom zien r,ve er nlet geheel .van af? De Europese vercrdening verplicht
niet tot opsiag. Op diï punt maak ik geLrruik van de ruin-rte die er is. Voor
het overiEe uuorden de gegevens die bij de aanvraag vfin een paspoort
worden opgegeven, al sinds er paspoorten zijn geadnrinistreerd. De
verandering is dat ze sinds 200i*2005 digitaal worden geregistreercl, zoals
we alle andere dingen tegenwoorciig cok digitaal registreren. Daardoor
wordt centrale opslag mogelijk en aantrekkelijk. Beveiliging op één plaats
kan aanzienlijk beter worden gewaarborgd dan op 700 verschiliende
plekken.
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